
Rapport kring Terräng-SM på hösten 

 

Två år har SM-JSM-USM-VSM terräng gått på hösten och det är dags att se tillbaka för att utvärdera hur 
det har gått, har det varit stora skillnader i antalet löpare, vad har det inneburit i övrigt, vilka positiva 
effekter och vilka negativa effekter kan man se. 
 
Antalet löpare 
Som ni ser i tabellen nedan kan vi inte se någon stor skillnad mellan antalet löpare höst eller vår, det finns 
skillnader år från år, men just vid bytet vår till höst finns det ingen tydlig skillnad. 

 2009 2010 2011 2012 2013 2014 

M 4000 58 42 48 50 44 67 
M 12000 38 42 36 47 51 40 
M22 6000/8000 31 33 32 39 27 26 
P19 4000/6000 62 65 45 42 39 28 
P17 4000 39 29 28 18 16 25 
P16 4000 33 30 20 24 28 29 
P15 4000 28 29 25 27 21 33 
Summa M/P 289 270 234 247 226 248 
        2009 2010 2011 2012 2013 2014 

K 4000 25 20 29 31 31 28 
K 8000 21 25 21 24 39 26 
K22 4000/6000 13 20 21 14 14 12 
F19 4000 29 23 25 18 21 16 
F17 4000 19 19 8 15 20 19 
F16 4000 19 26 23 14 28 18 
F15 4000 34 33 14 28 14 15 
Summa K/F 160 166 141 144 167 134 
       SUMMA 449 436 375 391 393 382 

 2009 – Stockholm, 2010 – Borås, 2011 – Uppsala, 2012 – Linköping, 2013 – Falun, 2014 – Eskilstuna 
 
Idrottsligt 
Terräng-SM lades på hösten av två anledningar, en var att hela landet skulle ha möjlighet att både hinna 
träna och kunna delta och också att det skulle bli en naturlig upptrappning för landslagshösten. Terräng-
SM ligger nu i oktober, Terräng-NM i november och Terräng-EM i december. Vi hade ett väldigt lyckosamt 
terräng-EM under 2014 med bronsmedalj för Meraf Bahta (3:a) och lagbrons i M22, och 2013 blev det ett 
lagsilver i F19, väldigt lyckosamt. Däremot är det svårt att direkt dra slutsaten att det har med terräng-SM:s 
placering att göra, t ex deltog vare sig Elmar Engholm (6:a M22) eller Emil Danielsson (10:a P19) på terräng-
SM 2014. Meraf Bahta var å andra sidan inte med på Terräng-NM, kort sagt tittar man tillbaka i historiken 
så har vi gjort bra EM-tävlingar 2013-2014 men det statistiska underlaget att koppla det till Terräng-SM:s 
placering är för litet.  
 
Den andra anledningen d v s att man i hela Sverige ska kunna hinna träna för att kunna prestera på 
Terräng-SM har tyvärr inte heller kunnat påvisas, det har inte varit någon direkt ökning av löpare från övre 
Norrland, det finns några stycken men vi kan inte se någon ökning från tidigare år. Det har å andra sidan 
heller inte blivit färre. 


